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Referat fra ordinær generalforsamling i 

G/F Sluseholmen Nord 

 

År 2023, den 9. maj, kl. 17.00, afholdtes ordinær generalforsamling i G/F Sluseholmen Nord i bebo-

erlokalet, Ben Websters Vej 2, 2450 København SV. 

Der var følgende dagsorden:  

1. Valg af dirigent og referent. 

2. Bestyrelsens aflæggelse af årsberetning for det senest forløbne år. 

3. Forelæggelse og godkendelse af årsregnskab med påtegning af revisor. 

4. Forelæggelse og godkendelse af budget for det indeværende år. 

5. Behandling af indkomne forslag: 

Forslag 5.1 – Forslag fra bestyrelsen om justering af priser for parkering, jf. bilag 

Forslag 5.2 – Forslag fra bestyrelsen om tilladelse til mobilt gadesalg, jf. bilag 

Forslag 5.3 -  Forslag fra Jacob Kusk (Husbådelauget) om grundejerforeningsetablering af 

kulturpulje til uddeling af økonomisk støtte, jf. bilag 

Forslag 5.4 – Forslag fra Klaus Scheuer (Husbådelauget) om tilladelse til etablering af en 

flydende cafè  ved siden af husbåden Venøsund II, jf. bilag 

Forslag 5.5 – Forslag fra Jacob Kusk (Husbådelauget) om etablering af ”Den Blå Plads” 

udendørsareal til samlingspunkt, fritidsaktiviteter og bevægelse året rundt, jf. bilag. 

6. Valg af formand til bestyrelsen. 

Peter Frankel – EF Metropolis er på valg. 

7. Vedtagelse af evt. honorering for formandens og/eller kassererens arbejde. 

8. Valg af andre medlemmer til bestyrelsen for 2 år. 

Sune Hvidtfeldt Håkansson- Bo-Vita  og Aksana Palevich – EF Askholm I 

9. Valg af 2 suppleanter. 

10. Valg af en statsautoriseret revisor eller registreret revisor og eventuelt suppleant for denne. 

11. Eventuelt. 

 

Punkt 1. Valg af dirigent og referent 

Formanden Peter Frankel bød velkommen til aftenens generalforsamling. 

Som dirigent og referent blev valgt: Tina Skou Hansen fra Newsec. 
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Dirigenten beklagede at der havde været uoverensstemmelse i oplysning om starttidspunkt for ge-

neralforsamlingen i det udsendte materiale men foreslog sammen med formanden at starte general-

forsamlingen og afvente yderligere medlemmers senere deltagelse, hvorved det kunne være nødven-

digt med gentagelse af punkter. Der fremkom ingen indvendinger imod fra generalforsamlingen. 

Dirigenten konstaterede, at generalforsamlingen var lovligt indvarslet og beslutningsdygtig i hen-

hold til vedtægtens bestemmelser. 

Der var repræsenteret 11 grundejere ud af 14. Ingen ved fuldmagt I fordelingstal var repræsenteret 

104.608/137.766. EF Askholm II deltog fra punkt 3 og fik udleveret bestyrelsens beretning til gen-

nemgang og accepterede efterfølgende at fortsætte dagsordens punkter.  

Punkt 2. Bestyrelsens aflæggelse af årsberetning for det 

senest forløbne år.  

Formanden Peter Frankel fremlagde bestyrelsens beretning, som vedlægges nærværende referat. 

Der fremkom afklarende spørgsmål, der blev besvaret. 

Beretningen blev taget til efterretning. 

Punkt 3. Forelæggelse og godkendelse af årsregnskab 

med påtegning af revisor 

Dirigenten gennemgik årsregnskabet for året 2022, som viste et overskud på 1.551.833 kr. Over-

skuddet blev besluttet disponeret til kr. 370.800 fremtidig vedligeholdelse, kr. 1.223.770 forbedring 

og fornyelse, kr. -42.737 fra mellemregningen med grundejerne.  

Årsregnskabet blev herefter godkendt. 

Punkt 4. Forelæggelse og godkendelse af budget for det 

indeværende år.  

Dirigenten foreslog at behandle indkommet forslag fra bestyrelsen om justering af priser for parke-

ring (benævnt forslag 5.1), da forslaget ville have konsekvens for budgetteret indtægt såfremt det 

blev vedtaget. Dette var generalforsamlingen indforstået med. Dirigenten oplyste at forslaget kunne 

vedtages med almindeligt flertal. 

Forslaget blev debatteret og bragt til afstemning med følgende resultat: enstemmigt imod ændring 

af prissætning. Dog søges pris for beboerlicens, som er autoreguleret, nedsat. 

Derefter gennemgik dirigenten budgettet for året 2023, som indebar uændret kontingent. Budgettet 

blev foreslået korrigeret med forventet udgift til beskatning af p-indtægterne. 

Budgettet blev herefter godkendt. 
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Punkt 5. Behandling af indkomne forslag.  

Forslag 5.2 – Forslag om mulighed for tilladelse til gadesalg på fællesarealer samt mandat til be-

styrelsen til at fastsætte pris samt størrelse på salgsvogne. Gadesalget skal ske efter række define-

rede retningslinjer. Bilag til forslaget vedlægges nærværende referat. Dirigenten oplyste at forslaget 

kunne vedtages med almindeligt flertal. 

Forslaget blev debatteret. 

Forslag A om tilladelse til gadesalgsordning blev bragt til afstemning med følgende resultat: En-

stemmigt vedtaget. 

Forslag B om mandat til bestyrelsen om af fastsætte pris for stadeplads samt størrelse på salgsvogne 

blev bragt til afstemning med følgende resultat: Enstemmigt vedtaget. 

 

Forslag 5.3 – Forslag om grundejerforeningsetablering af kulturpulje til uddeling af økonomisk 

støtte. Bilag til forslaget vedlægges nærværende referat. Dirigenten oplyste at forslaget lå udenfor 

grundejerforeningens formålsparagraf jf. foreningens vedtægter og derfor alene kunne vedtages en-

stemmigt. Da der ikke var fremmøde fra alle grundejerforeningens medlemmer, kunne forslaget 

ikke bringes til afstemning. Forslagsstiller fik dog mulighed for yderligere at motivere sit forslag og 

ville overveje at fremsætte forslag om udvidelse af formålsparagraf i vedtægten, på en senere gene-

ralforsamling. 

Deltager med fordelingstal svarende til i alt 8.787 forlod generalforsamlingen og deltog derfor 

ikke i efterfølgende afstemninger. 

Forslag 5.4 - Forslag om tilladelse til etablering af en flydende cafè ved siden af husbåden Venø-

sund II. Bilag til forslaget vedlægges nærværende referat. Dirigenten oplyste at forslaget kunne ved-

tages med almindeligt flertal. 

Forslaget blev debatteret, herunder at det ved vedtagelse betinges, at der skal betales leje for arealet 

efter m2, som skal ligge i samme niveau som Restaurant Vandvid. Der blev udtrykt betænkelighed 

ved forøget støj og affaldsmængder, hvormed en tidsbegrænset tilladelse til etablering blev drøftet. 

Dette blev dog frafaldet da det konkluderedes vanskeligt at fastsætte en konkret periode samt at 

grundejerforeningen kan bringe lejeaftalen til ophør såfremt lejer ikke overholder såvel gældende 

husorden som foreningens vedtægter.  

Forslaget blev bragt til afstemning med tilføjelse af betingelse og præcisering for betaling af leje i 

samme niveau som den m2 leje der opkræves for Restaurant Vandvid samt foreningens gældende 

husorden og vedtægter skal efterleves med særlig fokus på affald og støj. 

Forslaget blev vedtaget med fordelingstallene 69.363 for. 

Forslag 5.5 – Forslag om etablering af ”Den Blå Plads” udendørsareal til samlingspunkt, fritidsak-

tiviteter og bevægelse året rundt til en anlægsudgift på i alt incl. Moms kr. 4.125.000. Bilag til forsla-

get vedlægges nærværende referat. 
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Forslagsstiller motiverede sit forslag yderligere. Der blev udtrykt stor ros for det fremlagte materi-

ale. Forslaget blev debatteret og der blev givet udtryk for såvel begejstring som betænkeligheder ved 

så stort et anlægsarbejde. Forslagsstiller bad efter debatten om generalforsamlingens godkendelse 

til at arbejde videre med projektet for en senere generalforsamlingsbehandling om vedtagelse af et 

endeligt projekt. 

Dirigenten oplyste. at da der alene var tale om en godkendelse til at arbejde videre med et projekt-

forslag kunne dette vedtages med almindeligt flertal. 

58.317 fordelingstal var for at der arbejdes videre med et projektforslag, hvormed der var flertal for 

dette. 

Punkt 6. Valg af formand til bestyrelsen 

Formand Peter Frankel var på valg og ønskede ikke genvalg. Jacob Kusk opstillede som formand og 

blev valgt for 2 år.  

Punkt 7. Vedtagelse af evt. honorering for formandens 

og/eller kassererens arbejde. 

Der blev ikke vedtaget honorering. 

Punkt 8. Valg af andre medlemmer til bestyrelsen for 2 år. 

På valg var Sune Hvidtfeldt Håkansson fra Bo-Vita og Aksana Palevich fra EF Askholm I.   

Sune Hvidtfeldt Håkansson var villig til genvalg. Som yderligere bestyrelsesmedlemmer blev valgt 

Troels Ørting fra EF Askholm I og Michael Turbo Jørgensen EF Lindholm, som alle blev valgt for 2 

år.  

Herefter ser bestyrelsen således ud: 

Bestyrelsesformand Jacob Kusk (Husbådelauget)  på valg 2025 

Bestyrelsesmedlem Sune Hvidtfeldt Håkansson (Bo-Vita) på valg 2025 

Bestyrelsesmedlem Casper B. Petersen (EF Fyrholm)  på valg 2024 

Bestyrelsesmedlem Lene Morrisson (EF Egholm)  på valg 2024 

Bestyrelsesmedlem Troels Ørting (EF Askholm I)  på valg 2025 

Bestyrelsesmedlem Michael Turbo Jørgensen (EF Lindholm) på valg 2025 

Punkt 9. Valg af suppleanter. 

Carsten Paulsen (EF Kidholm) blev genvalgt for 2-årig periode 
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Punkt 10. Valg af en statsautoriseret revisor eller regi-

streret revisor og eventuelt suppleant for denne. 

BDO blev genvalgt som revisor. 

Punkt 10. Eventuelt 

Under eventuelt blev følgende drøftet: 

• Løse brosten.  

• Affald om fyldte containere. Tømningsinterval er nedsat. 

• Fejekosten håndterer fremtidigt vedligehold af Miljøstationen.  

 

Dirigenten afsluttede herefter generalforsamlingen kl. 21.30 og takkede for god ro og orden. 

 

Nærværende referat er underskrevet digitalt af dirigenten. Som dokumentation for digital signering, 

henvises til særskilt dokument vedhæftet nærværende referat. 
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Bestyrelsens beretning 2023  

G/F Sluseholmen Nord  

 

 

• Miljøstation  

o Driften er i store træk tilfredsstillende.  

o Den daglige drift varetages af virksomheden Svenska Byg ApS, der har ansat Michael Kamph og 

Pernille Anka Hansen, der begge er beboere på Sluseholmen Nord.  

o Der har ikke været tilfredshed med Svenska Byg og der er i stedet netop indgået aftale med 

Fejekosten.  

o Kamera-overvågningen har været defekt i en periode, og er blevet repareret.  

o Der er i 2022 udarbejdet ordensregler, der dels er lagt ud på foreningens hjemmeside, dels findes i 

form af skiltning på miljøstationen.  

• Renholdelse og glatførebekæmpelse  

o Rengøringsagenterne er blevet opsagt med udgangen af maj måned, da vi ikke har været tilfredse 

med dele af deres ydelser. Flere af de i kontrakten specificerede opgaver udføres ikke 

tilfredsstillende, eller udføres slet ikke. Generel renholdelse af området er ligeledes tilfredsstillende.  

o Til erstatning for Rengøringsagenternes ydelser er flg. besluttet:  

▪ At acceptere Oliarsons tilbud pkt A (kr. 22.500/måned).  

▪ At acceptere tilbud fra Remondis vedr. containere på RBV (kr. 5.000 for perioden).  

▪ At vi indhenter tilbud fra Rengøringsagenterne om vinterforanstaltninger.  

o Der er nu indkøbt og opsat grus-bokse ved broerne, men efterfølgende har  

bestyrelsen vedtaget, at der fremadrettet vil blive saltet på broerne.  

• Vedligeholdelse  

o Oprensning af tilstoppede dræn på området er gennemført.  

o Afvaskning og spuling af broer, brygger, vandtrappe etc. er gennemført.  

o 5-års gennemgang af alle broerne er gennemført. Garantiarbejde udføres pt.  

o Afsluttede vedligeholdelsesopgaver i 2022, Q1 2023:  

▪ Udskiftning af defekte træpropper på broerne gennemført, og det bør  

fremadrettet være en årlig aktivitet.  

▪ Defekte ledninger og rør under broerne fixet.  

▪ Alle redningslinjer fixet.  
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▪ Udbedring af underminering/hul i grus-belægning ved spunshjørne ved kajakoptagningen 

gennemført.  

▪ Udbedring af tilstoppede afløb (primært grundet trærødder) fixet.  

▪ Splintrede håndlister på bro 12 fixet.  

▪ Splintret træ-kantsten på bro 11 fixet.  

▪ Defekte brædder på vandtrappen fixet.  

▪ ”Rod” i bedet foran Irma fixet.  

▪ Div. skilte flyttes op på Hammeren  

o Der arbejdes ud fra en prioriteret liste med fremtidige vedligeholdelsesopgaver,  

aktive opgaver pt.:  

▪ Opretning af div. skæve fliser  

▪ Sand mellem fliserne på ewv, kdv og tjv  

▪ Vand-problem ved bro til det grønne område.  

▪ Hammeren  

▪ Væggen ved bryggen afrenses med højtryksrenser  

▪ Håndlister på alle broerne afrenses med børste og olieres  

▪ Bænke afrenses med børste og olieres  

▪ Generel rengøring af broerne  

▪ Vedligeholdelse vedr. rustne og løse skruer på vandtrappen  

▪ Vedligeholdelse vedr. søm på bryggerne  

▪ Afrensning af beskidte fliser ved siden af broerne  

▪ Genplantning af to træer på P-pladsen  

▪ Afrensning af broer med algedræber… næste gang til efteråret.  

o Dykkerundersøgelse (bro- og bolværksbesigtigelse i Københavns Havn 2023) er igangsat.  

 

• Miljøkajakken  

o Håndtering af frivillig Aksana Palevich.  

o Sæsonen starter 1. april.  

o Reklamefremstød for muligheden  
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• Miljøprammen / Rengøring af kanalerne  

o Håndtering af frivillig Jeffrey.  

o Forsikring af prammen er nu på plads.  

 

• Administration af bådpladser  

o Håndtering af frivillig og Bådpladsansvarlig Palle Hübsch.  

o Der er fundet og inkluderet yderligere bådpladser til områdets beboere.  

o Brugen af vandspejlet ved siden af Restaturant Vandvid ind mod broen er nu etableret som en 

ekstra bådplads.  

o Både og store pontoner i de små kanaler  

▪ De enkelte ejerforeninger står for ansvaret og et evt. økonomisk mellemværende.  

 

• Hjemmeside  

o Håndtering af frivillig Casper Petersen  

o Mødereferater lagt ud på hjemmesiden igen.  

 

• Vejlauget  

o Vejlauget har ansvaret for driften af vejen Sluseholmen fra Teglværksbroen og til Sjællandsbroen  

o Rengøringsagenterne er blevet opsagt med udgangen af maj måned, ny løsning skal findes.  

o Der er afholdt Generalforsamling d. 9. maj 2023 kl. 10-11.  

 

• Projekter/fokus-punkter:  

o Vandtrappen på Richard Boones Vej:  

▪ Oprettelse af badezone ud for Vandtrappen med tilhørende skiltning og  

måling af aktuelle badevandskvalitet er fuldført.  

▪ Der er lavet ordensreglement, som er vist på skilte ved vandtrappen.  

▪ Projekt Badstuerne (flydende sauna med omklædningsrum på det nordligste  

 

hjørne af badezonen ved Vandtrappen på Richard Boones Vej) i gang.  

▪ Projekt Teglværkshavnens offentlige toilet er kuldsejlet.   
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KK arbejder vistnok på en løsning…  

▪ I sommersæsonen:  

 

• Opsætning af ekstra affaldscontainere ved vandtrappen, der  

tømmes efter behov.  

 

• Opsætning, rengøring, tømning etc. af festival-toiletter.  

 

o Det grønne område  

▪ Projekt vedr. udvidelse af miljøstationen til bioaffaldshåndtering er kuldsejlet grundet krav om, at 

kommunens skraldebiler ikke må bakke ind på stationen.   

Der udestår således stadig at finde en anden løsning på håndtering af bioaffald, samt forbedring af 

forholdene (udsigt, støj og lugt) for de nærmeste naboer.  

▪ Hvad gør vi med det grønne område på kort sigt (inkl. renovering af hundegård):  

• Forslag ikke udarbejdet, men erstattet af nedenstående forslag.  

▪ Forslag til "Den blå plads":  

• Der er udarbejdet et forslag til behandling på nærværende generalforsamling.  

 

o Nye skraldespande  

▪ 20 stk. sorte ”panser Pizza 130L” skraldespande opsat og taget i brug.  

▪ Hunde-hømhøm stativer med poser ved alle skraldespande.  

 

o Tinglysning og renskrivning af vedtægter  

▪ Efter et uacceptabelt langt forløb er det endelig lykkes at få renskrevet og tinglyst foreningens 

vedtægter.  

o Test af ”skridsikring til 10 broer”  

▪ Monteret på en enkelt fortovsbane på en enkelt bro på BWV og testet i vinteren 2022.  

▪ Virkning skal evalueres og evt. videre forløb planlægges og godkendes.  

o Trafikdæmpende foranstaltninger  

▪ Etablering af helle-anlæg på vejen Sluseholmen.  

▪ Flytning af busstoppested på vejen Sluseholmen.  

▪ Etablering af vejbump på DGV og BWV.  
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▪ Projekt er i gang, udførelse forventes inden udgangen af 2023.  

o Parkering, parkeringslicenser og opmærkning  

▪ Vi har fastholdt regel om højdekrav på max. 2.10 meter til køretøjerne, med det formål i videst 

mulige omfang at begrænse parkering af de lange varevogne på vores område. Kravet er ikke for 

handicapbiler, som kan holde på alle pladserne gratis, og kravet gælder heller ikke for lange og høje 

håndværkerbiler, som kan holde her i dagstimerne.  

▪ Gen-opmærkning af parkeringsbåse fuldført.  

▪ FAQ og svar er lagt på hjemmesiden.  

o Ladestandere på parkeringsområdet  

▪ Aftale om opsætning af Norlys ladeløsning  

▪ 7 stk. AC Ladestandere = 14 p-pladser til el-biler på BWV 2, 4 … (overfor restaurant Vandvid).  

▪ Tilbud accepteret 6. marts 2023.  

▪ Tidsplan pt.:  

• 26/6 Opstart gravearbejde  

• 28/6 Levering af tavle  

• 29/6 EL arbejde påbegyndes  

• 3/7 Test og igangsættelse.  

o Lejeaftale med restaurant vandvid  

▪ Samarbejdet ser i det store og hele ud til at fungere.  

▪ Lejen bliver nu reguleret i overensstemmelse med den oprindelige aftale.  

• Diverse:  

o Besøg af overborgmester Sophie Hæstorp Andersen med stab, tirsdag d. 21. marts  

kl. 10.30-11.30  

▪ Det påhviler By og Havn at sørge for renholdelse af kanaler og havneområdet.  

▪ Vi har bedt By og Havn om et officielt svar på ovenstående henvendelse, samt en plan for den 

fremtidige renholdelse af Sluseholmens kanaler og havneområde  

 

o Løsning for afhjælpning af lugtgener mv for blinde kanaler  

▪ Vi har ikke haft tilstrækkeligt med ressourcer til at håndtere denne opgave, trods et par gode ideer.  

o Juletræs-salg ved genbrugspladsen  

▪ Vi har desværre måtte indskærpe overfor Søspejderne, at området skal  

efterlades ryddet og rengjort.  
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Forslag til generalforsamling d. 9 maj 2023 23 april 2023
Grundejerforeningen Sluseholmen Nord
af Bestyrelsen

Justering af priser for parkering

Der er ca. 240 p-pladser
Der er solgt 250 beboerlicenser

Apcoa ønsker at justere priserne til:

Nu Apcoas forslag

Timebetaling kr. 12 kr. 14 - 18

Beboerlicens kr. 220 -

Kontrolgebyr kr. 795 kr. 830

Mail fra Apcoa:

Vores team som sidder med optimeringer

FLOW ønskes ændret fra 12kr. til 14kr.
Easypark ønskes ændret fra 12kr. til 18kr.

Der er beregnet, at disse pris rettelser vil øge omsætningen med 250.000 på årsbasis.

250 tilladelser er der givet indtil videre.

En anden ting i også kan snakke om er prisen på kontrolgebyr som kunne hæves til 830 – det vil
også hæve lejen markant

Vil du vende tilbage om i acceptere denne ændring?

Med venlig hilsen / Kind regards / Mit freundlichen Grüßen

Forslag A) Vil generalforsamlingen ændre på prissætningen?: ja/nej
Forslag B) Timebetaling skal koste?
Forslag C) Beboerlicens skal koste?
Forslag D) Kontrolafgift skal koste?

Forslag 5.1
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Forslag til generalforsamling d. 9 maj 2023 23 april 2023
Grundejerforeningen Sluseholmen Nord
af Bestyrelsen

Mobilt gadesalg

Grundejerforeningen giver i 2023 mulighed for gadesalg på fællesarealerne.

Grundejerforenings bestyrelse tager stilling til hvilket varesortiment der udbydes og hvor mange udbydere
der måtte være inden for hvert område. For at sikre rimelige forhold for den enkelte gadesælgere, og for at
bevare et stabilt samarbejde og dermed ordnede forhold, forbeholder Grundejerforeningen sig dog retten til
at begrænse antallet af tilladelser, således at der f.eks. ikke på Richard Boones Vej står 10 is-sælgere.

Opstilling af møblement: parasoller/terrassevarmere/borde/stole/bænke, er som udgangspunkt tilladt,
under forudsætning at disse ikke forhindrer almindelig færdsel, og at det opstillede møblement er
offentlig tilgængelig. Omfanget samt håndteringen af møblementet aftales i forbindelse med hver enkelt
tilladelse.

Bemærk: Pladsen foran Metropolis på Ben Websters Vej er ikke grundejerforeningens areal.

Ansøgning: Beskriv dit ønske og behov. Vedhæft billeder af vognen. Beskriv hvor du vil stå og hvilke
datoer/tidsrum du vil opstille.

Gadesalget skal ske i henhold til følgende regler:

● Bestyrelsen skal godkende ansøgningen.
● Gadesalg skal være uden røg og lugtgener og må ikke være af støjende karakter.
● Brug af brænde/grillkul skal begrænses, men aftales for hver enkelt tilladelse.
● Sælger skal opstille en skraldespand og selv bortskaffe affaldet.
● Sælger må ikke benytte grundejerforeningens skraldespande.
● Området hvor sælger står, skal slutrengøres hver dag, så der ikke efterlades spor.
● Grundejerforeningens bestyrelse er påtaleberettiget og tilladelsen kan fjernes med en dags varsel.
● Der er ikke mulighed for at få leveret elektricitet og vand.
● Der må ikke bruges generator, da den støjer.
● Ved Vandtrappen (Richard Boones Vej) tillades der ikke store gadesalgsvogne (biler)
● Parkeringspladser må ikke spærres.
● Der skal være mindst en meter friareal på fortovet, så forbipasserende kan komme forbi.
● Der må ikke være udhæng på vognen, som f.eks cyklister eller gående kan ramme.
● Mindre møblement kan opstilles. Som borde, stole, parasoller. Ansøger skal tåle at andre, som ikke

har købt varer hos ansøger også kan bruge møblementet.
● Ansøger skal forstå at gadesalg er en prøveordning på vores fællesområder.
● Bestyrelsen fastsætter priserne for gadesalg og definerer hvad en stor og en lille vogn er. Som

udgangspunkt skal det koste 1500 pr. år for en lille vogn og 2500 pr. år for en stor vogn.

Forslag A) Vil generalforsamlingen støtte en gadesalgsordning?: ja/nej
Forslag B) Vil generalforsamlingen lade bestyrelsen fastsætte eller ændre prisen for en stor og en lille vogn
samt definere hvad en stor og en lille vogn er?
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Forslag til generalforsamling d. 9 maj 2023 23 april 2023
Grundejerforeningen Sluseholmen Nord
af Jacob Kusk

Sluseholmens kulturpulje

Grundejerforeningen modtager et nyt og meget stort ekstrabeløb fra parkeringslicenserne på kr. 2 mill. hvert
år. I parkeringsforslaget fra 2022 står der at “indtægterne ikke må indgå i det almindelige driftsbudget, men
besluttes anvendt i GF efter beslutning på en generalforsamling”. Indtægten skal komme os alle til gode og
forbedre vores område. Mit forslag er at vi afsætter en del af indtægten til en kulturpulje.

Jeg tror på at jo mere kunst og kultur som vi kan omgive os med, desto bedre bliver Sluseholmen og jo flere
vil leve og bo her. Med kulturpuljen og den reklameværdi den skaber, gør den Sluseholmen mere kendt i
København og alene det, at en grundejerforening sætter penge af til kultur, har en stor nyhedsværdi. Vores
områdes popularitet, betyder meget for vores boligværdier. Med kulturpuljen skal vi tiltrække kunst og kultur
af forskellige typer, som forholder sig til vores bydel og vandet omkring os. Grundejerforeningen støtter
allerede flydende julestuer om vinteren og sejlende koncerter i kanalerne om sommeren og vi har plads og
råderum til meget mere og med mange flere aktører.

Kulturpuljen skal støtte vandkunst, vandkultur, byhavehjørner, musikalske arrangementer, julekunst, kulturelle
arrangementer, udstillinger, bevægelse, dans samt byrumsforsøg som kan stå i nogle år m.m. De mange
forskellige arrangementer og happenings vi får ud af dette, fra iværksættere og ildsjæle, skal være åbne og
offentlige og skal formidles på sociale medier - og selvfølgelig foregå ved vores arealer.

Som sammenligning fungerer Københavns Kommunes pulje “Sharing Copenhagen” på samme måde, hvor
det er nemt og smertefrit for kunstnere at ansøge, udføre og afrapportere. Desværre kommer der sjældent
projekter til Sydhavnen fra Sharing Copenhagen, da de mere er koncentrerede om Kbh C, Islands Brygge og
Refshaleøen. Sharing Copenhagen synes at det er en rigtig god ide at starte en Kulturpulje på Sluseholmen,
og vil gerne reklamere for den i deres store netværk og sende projekter i vores retning. Ifølge Sharing
Copenhagen, giver deres pulje langt mere værdi tilbage til København, end størrelsen på deres budget. De
har bla. støttet det flydende shelter samt sejlrende sommerkoncerter.

● Kulturpuljen bestyres af grundejerforeningens bestyrelse eller en gruppe valgt af bestyrelsen.
● Der skal altid være minimum én fra grundejerforeningens bestyrelse i gruppen.
● Beløbet kan justeres hvert år af generalforsamlingen.
● Kulturpuljen skal afgive en rapport over årets forløb til generalforsamlingen.

Forslag A) Vil generalforsamlingen støtte en kulturpulje: ja/nej
Forslag B) Beløbet som skal afsættes til kulturpuljen for 2023 er: 300.000 kr.
Forslag C) Beløbet som skal afsættes til kulturpuljen for 2023 er: et andet beløb valgt af generalforsamlingen

Forslag 5.3
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      Sluseholmen d. 17.04.23 

 

Ansøgning om etablering af en flydende café.  

En endelig tilladelse sker først efter relevante myndigheders godkendelse. 

Der ønskes tilladelse til etablering af en lille flydende café, med plads til ca. 20 personer. 

Caféen placeres for enden af Dexter Gordons vej, ca. 10-12 m (ude i havnebassinet) fra træbryggen ved siden af 

husbåden Venøsund II, så den, i lighed med husbådene, ligger vinkelret på Dexter Gordons vej ud i Teglværksløbet. 

Adgangen til cafeen sker via Venøsunds flydende terrasse, så der på den måde dannes en lille marina med offentlig 

adgang for sejlende cafégæster eller vaskepladsens brugere. 

Til-sejlingsforholdene og brugen af bådklubbens vaskeplads forbliver uændret. 

 

Cafeen etableres i det ”skur” der pt. er placeret inden for Venøsunds 15 m. boligzone, caféen flyttes ca. 5 m mod 

venstre i forhold til den nuværende placering, så den kommer ud af boligzonen. Venøsunds flydende terrasser 

forbliver på deres nuværende plads, og forlænges vinkelret således at der etableres adgang til caféen.   

  

Caféen opstiller og servicerer det nødvendige antal affaldsspande; så gæster og forbipasserende kan komme af med 

deres affald. Cafeén har naturligvis de nødvendige toiletforhold. 

Der etableres fortøjningsmuligheder for kajakker og lignende mindre fartøjer, så forbipasserende ”sejlere” også kan 
betjenes på vandet. 

 

Der etableres el-tilslutning til f.eks. opladning af mobilenheder, støvsugning ol. som også kan benyttes af 

vaskepladsens brugere 

 

Der vil på den flydende terrasse blive opstillet caféborde med plads til i alt 12-16 personer. 

Som tillæg til denne ansøgning søges der særskilt tilladelse til at opsætte et lignende antal borde på træbryggen. 

Placeringen af bordene sker så der på bryggen, er en passage på min. 2 m, og der ikke opstilles noget på 

vaskepladsens areal. Borde og stole vil være offentligt tilgængelige, og kan benyttes af alle. 

 

Caféen udføres uden vinduer mod sydøst, så der vil være en stor vægflade med mulighed for at kunne arrangere 

”kunstudstillinger”, udendørs og indendørs, med særlig vægt på de lokale kunstnere, og samtidig skabe rammen om 
andre mindre lokale arrangementer som f.eks. børnefødselsdage og lokale møder, vinsmagning mm. 

 

Menuen vil være ” klassisk café koncept”: 

Caffe/the to-go/to-stay. 

Sandwich to-go/to-stay. 

Is fra Kødbyens is. 

Dagens varme ret (vegetar/ kød): supper/gryderetter m/brød, lavet på den gammeldags måde, men frosset i 

portionsanretninger som optøs i mikroovn og serveres varmt med frisk (lokalt) brød. 

Juice og læskedrikke. 

Specialøl & vin hvis alkoholbevilling kan opnås. 

På adskillelige opfordringer vil der forsøgsvis etableres et brødudsalg, med brød fra en af de lokale udbydere. 

Målet er at holde åben: kl.10-21 alle ugens dage, måske til kl. 22 fredag, lørdag og søndag, og hvis der er tilstrækkelig 

interesse, og måske at åbne allerede kl. 7-8, for at betjene morgen/vinterbadere og de kommende saunagæster. 

 

Det skal understreges at, det er ønsket at skabe en fredelig, integreret del af vores gode sociale liv på Sluseholmen, 

og der er derfor, ikke er tale om støjende, eller på anden måde generende aktiviteter. 

 

Vedlagt håndskitse af placering, samt billeder af skuret/caféen. 

 

Med venlig hilsen 

 

Klaus Scheuer 

Forslag 5.4
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DEN BLÅ PLADS

Forslag 5.5
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DEN BLÅ PLADS
motion - bevægelse - marked

Vi har rigelige af arealer til ophold; som vandtrappen, træbryggerne og området foran Metropolis, hvor man kan sidde med en picnickurv og en flaske hvidvin. Vi har legepladser i 
gårdrummene til børnene. Vi mangler et område, hvor mange kan samles og som kan bruges til fritidsaktiviteter og bevægelse hele året rundt.

DEN BLÅ PLADS motiverer og inviterer til at blive brugt til fællestræning, dans, motionshold, loppemarked m.m. Her får man lyst til at gøre ophold i grupper og her er der plads til 
mange på én gang. Pladsen bliver nem at tilgå og der kan skabes nye muligheder til sociale aktiviteter, som ikke var der før. Pladsen bygges til at kunne bruges hele året rundt - 
både når det regner og når det er koldt. Det er en optimering af vores fællesarealer.

Blålige bølger som strækker sig mod vandet.

● Hundegården udvides fra 185 m2 til 272 m2.
● Motionsudstyret opdateres.
● Miljøstationen udvides på bagsiden med et 80 kvm skur til søspejdernes joller.
● Den åbne plads udvides fra 257 m2 græsplæne til 451 m2 plads med gummibelægning.
● Området belyses med flotte parkarmaturer.
● Dræn etableres, så regnvand ledes væk.
● 20 betonplinter placeres, til at lægge sine ting på.
● Taget beplantes med 141 m2 grønt sedum.

Vedligeholdelsesfrie materialer.

Anlægspris: kr. 3,3 mill. + moms

Med dette forslag håber vi at generalforsamlingen i fællesskab vil tage stilling til, hvordan området bag ved miljøstationen skal udvikles. Det tidligere forslag som blev stemt ind, 
vedhæftes. Forslaget var blot en renovering af området og der var ikke en egentlig diskussion om andre måder at bruge området på eller alternative forslag. Fælleskassen er også 
væsentlig større nu, med 2 mill ekstra i indtægter pr. år fra parkeringsordningen, som skal komme os alle tilgode.

Forslag A: Vil generalforsamlingen godkende at vi arbejder videre med forslaget til “Den blå plads”?
Forslag B: Vil generalforsamlingen hellere have opdateret det “det grønne område” med opfrisket græsplæne og bordebænke som det tidligere forslag (vedhæftet)?
Forslag C: Vil generalforsamlingen noget helt andet med området eller bruge dele af de to forslag?

Forslag til generalforsamlingen i Grundejerforeningen Sluseholmen Nord d. 9 maj 2023
af Jacob Kusk d. 23 april 2023. Økonomi Peter Franklen.

Birk skov natur: (Tilbud på vej, møde onsdag)
Opretning af område (fjernelse af jordlag)
stabilgrus (klargøring til asfalt)
Nedgravet dræn
Nedgravet EL til parkamaturer
Støbt kant til hundegård
Ansøgning til nedgravning & LER
Bakke/bjerg til hundegård
Montering af parkamaturer
Ca. 7 arbejdsdage

LT asfalt: 
2 lag asfalt
Tilbud 321.000 +moms
2 arbejdsdage

Noor: (tilbud på vej)
Overfladebelægning (maling)
5 motionsprodukter
Ca. 3 arbejdsdage

Lumega: (Tilbud på vej)
10 parkamaturer
Montering

Ca. 3 arbejdsdage
Mangler:

Tømrer: 
Skur inkl. dør
Ca. 7 arbejdsdage
Sedum 450 kr /m2 + arb
Beton klodser
Byggeansøgning
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Hovedformål
Plads til motion, bevægelse & loppemarked

En åben plads giver nye muligheder for 
arrangementer hvor mange kan deltage

Pladsen kan f.eks bruges til:

● Fitness og motionsholdtræning

● Yogahold på måtter

● Pilateshold

● Danseundervisning

● Loppemarked

● Madmarked

● Julemarked

● Sats træningshold

● Skoletræning

● Slackline

● Musikarrangementer
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Gummibelægning
Gummibelægningen er permabel, så regnvand og vandpytter hurtigt forsvinder.

Gummibelægningen er indfarvet, holdbar og robust.

Man bliver ikke beskidt eller får jord på sig

Gummibelægning er et blødt faldunderlag, hvis man er uheldig

Producenten:

Med en gummibelægning kan børn, unge og voksne benytte området uden at skulle 
bekymre sig om at komme til skade.

Vores belægninger er certificeret og lever altid op til DS/EN 1176-77, som er de gældende 
standarder for legepladssikkerhed.

Asfaltcoating
Primer
3 lags coating

Asfaltcoating 696 m2

Gummibelægning 451 m2
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Motionsredskaber
5 forskellige motionsredskaber anbefalet til 
gummibelægning

Monkeybar

Spire 700

Parralelbar

Incline bench Box 45
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Hundegård
Hundegruppen skal selv bestemme indretningen og materialerne.

Entreprenøren foreslår slotsgrus, som er nogenlunde holdbar.

Der bør etableres en vandslange så området kan spules.

Evt flere pullerter/master, så hundene tror at det er træer.

Overdækning, så hundelulfterne står i tørvejr.

Muren er insitustøbt betonmur.

Mulige belægninger (der er sikkert flere)

Jord
Fordele: Nemt at vedligeholde. Det er nemt at finde hømhømmer
Ulemper: Gravhunde graver mange huller. Kedeligt at se på. Vandpytter og 
beskidte våde hunde.

Slotsgrus
Fordele: Pænt at se på. Gravhunde har lidt sværere ved at grave huller. Det 
er nemt at se hømhømer.
Ulemper: Lidt dyrere at vedligeholde

Træflis
Fordele: Nemt at vedligeholde
Ulemper: Hømhømmer er sværere at få øje på. Tis kan ikke skylles væk.

Asfalt (evt. farve)
Fordele: Nemt og holdbart
Ulemper: 

Kunstgræs
Fordele: Nemt at vedligeholde
Ulemper: Skal rengøres
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Belysning

12 parkamaturer med 3 LED spots. 

Justerbar punktbelysning.

Samme som foran Magnolieholmen. 

Lysberegning medfølger.

FERRING Kastrup af Foster + Partners KAJPARTERRAN Stockholm
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Skur
Søspejderne får et skur på bagsiden af miljøstationen, hvor der er plads til 
alt det grej som nu er i den store container. Der er også plads til 
optimistjollerne, så de ikke står ude på pladsen.

Skuret opdeles, så grundejerforeningen kan bruge 10-15 kvm til 
miljøkajakken og miljøprammens udstyr samt det værktøj som bruges til 
vedligehold.

Skuret bygges i samme stil som Miljøstationen.

Træ
Trælamellerne er på Miljøstationen er slidte og trætte at se på.

Trælamellerne udskiftes og males i 3 lag, så både Miljøstationen og skuret 
fremstår nyt og i helhed.

Sedum
Der plantes sedum på taget. Sedum som grønt tag, er en 
vedligeholdelsesfri mosblanding.
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HISTORISK

Problemstillinger

Efter forhåndsmøde med med byggesagsbehandler og byplanlægger i Københavns Kommune er der 
to problemstillinger som de først endeligt vil give svar på ved byggesagsbehandling. Kommunen er 
positivt indstillet til projektet.

1) Hundegårdens indhegning. Det er ikke lovligt at indhegne noget i Københavns Kommune, 
med mindre at man har en god begrundelse. Det er en helhedsvurdering om begrundelsen 
er god nok. Vore begrundelse er: At hunde ikke må løbe frit. At jord og grus skal holdes inde 
på området. Problemet kan måske løses ved a) en dispensation. b) en meget lav mur.

2) Der må ikke bygges uden 5 meter luft mellem matrikelskel. Da søspejdernes skur skal ligge 
lige op ad Miljøstationen, skal vi slå de to skel sammen før der kan bygges. Det har tidligere 
været på tale og der er ikke et juridisk problem i den løsning. Der er luft nok i byggeretten til 
at etablere 80 kvm skur.

Desuden
Vi må godt dræne vandet fra området ind til kloakken på miljøstationen. Der er brug for en 
pumpebrønd, da faldet fra vandet skal ledes fra træhegnet og ned til et dræn langs 
hammeren ved kanalen.

Vi har mulighed for at søge Lokale og anlægsfonden for udviklingstilskud. Da 
anlægomkostningerne er over 1,5 mill, havner vores projekt i den store kasse, hvor det 
tager lang tid at udvikle.

Vi har også mulighed for at søge bylivsgadepuljen i Københavns Kommune for et mindre 
beløb.

Andre fonde, som Real Dania, er også mulige. Det forlænger nok projektet et års tid mere, 
hvis det er ønsket fra generalforsamlingen.
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SLUSEHOLMEN NORDS GRØNNE OMRÅDE

Det grønne fællesområde ligger mellem miljøstationen i øst og søspej-
dernes og miljøkajakkens flydebro i vest og bebyggelsen Askholm og
Egholm på Thad Jones Vej i nord og bebyggelsen Magnolieholm på
Monica Zetterlunds Vej i syd. 
        Arbejdsgruppen er af Grundejerforeningen Sluseholmen Nord ble-
vet bedt om alene at koncentrere os om området fra kondiområdet slut
og vestpå hen til flydebroen. 
        Formålet er, at der her skal skabes et rekreativt område til glæde
for flest muligt beboere på Sluseholmen Nord (samt tætte naboer). 
        Gruppens forslag ligger i vores skitse over området samt følgende
kommentarer/forklaringer:
1)     Hegnet mod Magnolieholm foreslås fjernet fra optimistjollernes 
        placering og ned til flydebroen
2)    Der ønskes en æstetisk sammenhæng med Magnolieholms 
        udeområder.
3)    Opretning af grusstien langs bolværket  (pt. dannes der vandpyt-
        ter).
4)    Lys langs bolværket fra miljøstationen til flydebroen.
5)    Optimistjoller placeres langs hegnet fra hundegården og vestpå.
6)    Vest for idrætsstativet og hen til flydebroen
        forestiller vi os et stort græsområde, først med plads til få yoga
        måtter/fri bevægelse og dernæst byrumsmøbler, skærmet 
        af små bede/buske, som inviterer til hvile og samtale og skuen ud
        over vandet og solnedgangen mod vest.
7)    Som inventar foreslår vi 3 cafesæt placeret i midten af  området, 
        2 skulpturelle solstole mod vest ud mod flydebroen og 3 bænke 
        langs med kanalen langs med Thad Jones Vej
8)    I bedene forestiller vi os noget maritimt, så som græsser (siv) i 
        forskellig højde samt f.eks. magnoliatræer.

Arbejdsgruppen bestod af: 

Pawel Krawczyk (Askholm) 
Mia Kierkegaard (Fyrholm) 
Mathias Haulund Jensen (Magnolieholm) 
Lisbeth Grünberger (Egholm) 
Kim Bramskov (Egholm) 
Jacob Sandbæk (Egholm) 
Anette Iversen (Egholm) 
Annemarie Holm (Egholm) 
Ib Frederiksen (Egholm)
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2

Oversigtsplan 

1. 2 stk Fjordpark Solstole.
2. 3 stk. Fjordpark Cafebord med hver 4 stole.
3. 3 stk Dock-Line Bænk svarende til de nuværende i området.
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FORSLAG TIL PARKMØBLER
Det grønne område er ikke ret stort. Vi har derfor foreslået Fjordpark Cafesæt fra Hitsa, da de ikke fylder meget på grund af nedgravning  og har et
meget let udtryk. 
     De to Fjordpark Solstole ligeledes fra Hitsa mod vest ud for flydetrappenkan kan dreje rundt og kan blive et fantastisk flyder-sted med en smuk
udsigt og solnedgang. 
     Herudover er der foreslået 3 Dock-Line Bænke fra GH-Form langs mod kanalen svarende til de nuværende bænke i området. 

UDGIFTER INKL. MOMS
3 stk  Fjordpark Cafesæt á kr. 9.877,50 ...........................              29.632,50 kr
12 stk. Fjordpark stol á kr. 4.465,00 .................................             53.580,00 kr.
2 stk Fjordpark Solstole á kr. 14.762,50............................             29.525,00 kr.
3 stk Dock- Line Bænk á kr.  15.926,25 kr. ......................             47.778,75 kr. 
Nedgravning og montering, anslået ................................                  10.000 kr.
Fragt, anslået ....................................................................                    4.000 kr.
                                                                                                   ______________
I alt inkl. moms. .................................................................           174.516,25 kr.
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This document is signed by the following parties with their signatures confirming the documents content and all dates in the document.

This document is signed with esignatur. Embedded in the document is the original agreement

document and a signed data object for each signatory. The signed data object contains a

mathematical hash value calculated from the original agreement document, which secures that the

signatures is related to precisely this document only. Prove for the originality and validity of

signatures can always be lifted as legal evidence.

The document is locked for changes and all cryptographic signature certificates are embedded in

this PDF.The signatures therefore comply with all public recommendations and laws for digital

signatures.With esignatur's solution, it is ensured that all European laws are respected in relation to

sensitive information and valid digital signatures. If you would like more information about digital

documents signed with esignatur, please visit our website at www.esignatur.dk.
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